
سخنگوی وزارت امور خارجه: 
پاسخ به ترور شهید هنیه قطعی است

کره  نمی کنیم تحت فشار با هیچ کشوری مذا

سخنگوی وزارت امور خارجه اظهار داشت: سیدحسن نصرا... 
شهید شد، اما حزب ا... و آرمان سیدحسن نصرا... و مکتب ایشان 
زنده است. ناصر کنعانی گفت: رژیم صهیونیستی با اینگونه 
جنایت ها به نتیجه نمی رسد و ان شاءا... مردم غزه و لبنان و 
مردم منطقه در آینده نزدیک جشن مرگ صهیونیست و آزادی 
قدس را در آینده نزدیک در بیت المقدس برگزار می کنند. کنعانی 
همچنین شهادت سردار نیلفروشان را تبریک و تسلیت گفت و 
کید  یاد این شهید را گرامی داشت. سخنگوی وزارت خارجه تا
کرد: رژیم صهیونیستی حمله به ضاحیه جنوبی بیروت را برای 
به شهادت رساندن فرماندهان جریان مقاومت با بمب های 
اهدایی آمریکا انجام داد. کنعانی با تشریح برخی از اقدامات 
جمهوری اسلامی ایران بعد از به شهادت رسیدن سیدحسن 
نصرا... توسط صهیونیست ها بیان کرد: آقای عراقچی در جریان 
رایزنی هایی که در ارتباط با این تحولات داشتند، خواستار برگزاری 
اجلاس فوق العاده سازمان همکاری اسلامی شدند. وی افزود: 
آقای عراقچی در دیداری که با دبیرکل سازمان ملل داشتند به 
صراحت مواضع جمهوری اسلامی ایران را در مورد این تحولات و 
اقدامات جنایتکارانه رژیم صهیونیستی مطرح کردند و خواستار 
اقدام عملی و جدی شورای امنیت سازمان ملل برای توقف این 
جنایت ها شدند. رئیس دستگاه دیپلماسی اظهار کرد: هیچکدام 
از اقدامات تجاوزکارانه رژیم صهیونیستی که مرتبط با ایران بوده 
بدون پاسخ نمی ماند و رژیم صهیونیستی برای جنایت هایی که 
در حق ملت ایران، محور مقاومت و نظامیان ایران مرتکب شده 
بدون توبیخ و تنبیه نخواهد ماند و ایران اقدامات متناسب و 
قاطع را انجام می دهد. کنعانی بیان داشت: خون شهید سردار 
نیلفروشان و دیگر شهدای ما هرگز هدر نخواهد رفت. سخنگوی 
وزارت خارجه با بیان اینکه »ملت ایران جنگ طلب نیست« 
گفت: ما برای تحکیم ثبات و امنیت در منطقه تلاش می کنیم 
و در مقابل هرگونه اقدام ماجراجویانه که امنیت ملی ما را مورد 
تعدی و هدف قرار دهد هیچ گاه دست بسته نبوده ایم و دست 
کید کرد: کسی که در برابر امنیت  بسته نخواهیم ماند. وی تا
ملی ایران بایستد قطعا پاسخ اینگونه اقدامات ماجراجویانه را 
بدون هیچ گونه تردیدی دریافت می کند، ما در این زمینه شعار 
نمی دهیم، عمل می کنیم و عمل خود را نشان داده ایم. کنعانی 
عنوان کرد: ما به کسانی که به منافع ملی ما تعدی کنند، پاسخ 
پشیمان کننده می دهیم و دست و پای متجاوز را قطع می کنیم. 
سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: رژیم صهیونیستی پس از 
یکسال وحشی گری در غزه به هیچکدام از اهداف خود نرسید. 
کنعانی با اشاره به تلاش های ایران برای حمایت از مقاومت مردم 
فلسطین و حفاظت از صلح و امنیت منطقه افزود: ایران بارها و 
بارها تلاش کرد و هشدار داده به جامعه جهانی که ادامه جنگ 
صهیونیست ها علیه غزه در سایه جنگ طلبی و آتش افروزی این 
رژیم می تواند دامنه بی ثباتی و ناامنی و خطر جنگ را در منطقه 
گسترش بدهد. وی در حالی که چفیه بر گردن خود می انداخت، 
گر شرایط  اذعان کرد: ما فرزندان الی بیت المقدس هستیم و ا
گر زمان آن برسد الی بیت المقدس را تا خود  اقتضا بکند و ا
بیت المقدس ادامه خواهیم داد. سخنگوی دستگاه دیپلماسی 
کید بر اینکه ایران نیروی نیابتی در منطقه ندارد، ابراز داشت:  با تا
ما از گروه های مقاومت ضدصهیونیست که در راستای کمک 
به آرمان فلسطین و تحقق حقوق مشروع ملت فلسطین عمل 
می کنند، حمایت می کنیم و به این رویکرد خود پایبند هستیم. 
وی تصریح کرد: ما در مسیر حفاظت از امنیت ملی خود قاطع 
و بازدارنده عمل می کنیم و طولانی شدن برخی از اقدامات برای 
پاسخگویی به معنای نادیده گرفتن اقدامات تجاوزکارانه نیست 
و هیچ اقدام تجاوزکارانه ای از لیست ما حذف نمی شود و ما 
به صورت قاطع عمل می کنیم. سخنگوی وزارت امور خارجه در 
مورد سفر »گروسی«،  مدیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی به 
ایران با توجه به رایزنی های انجام شده، گفت: در خصوص سفر 
کراتی صورت گرفته است. وی با  گروسی به تهران گفت وگوها و مذا
بیان اینکه سفر گروسی به تهران یک امر بدیعی نیست و این رفت 
و آمدهای دیپلماتیک از گذشته بوده و ادامه دارد، در بخشی 
دیگر از صحبت های خود اظهارکرد: گفت وگوهای آقای اسلامی 
و عراقچی با آقای گروسی در وین و نیویورک مثبت بوده است. 
گر در آژانس هم اراده جدی برای  کید کرد: طبیعتا ا کنعانی تا
پیگیری امور مشترک در چارچوب حرفه ای و تخصصی آژانس 
وجود داشته باشد، امکان استمرار این گفت وگوهای حرفه ای 
و حل و فصل مسائل باقی مانده بین ایران و آژانس هم حتما 
وجود دارد. سخنگوی وزارت خارجه در مورد سفر نخست وزیر 
روسیه به تهران و اینکه آیا در جریان این سفر توافق راهبردی بین 
۲ کشور امضا خواهد شد، بیان داشت: در چارچوب برنامه ریزی 
انجام شده، شاهد سفر کاری نخست وزیر روسیه به ایران خواهیم 
بود. ایشان در این سفر دیدارهای مختلفی خواهند داشت و 
طبق برنامه ریزی انجام شده با آقای عارف و رئیس جمهور دیدار 
خواهند داشت. وی با بیان اینکه تعدادی از وزرای اقتصادی و 
مدیران شرکت های بزرگ دولتی روسیه نخست وزیر روسیه را 
در سفر به تهران همراهی می کنند، گفت: در این سفر در مورد 
آخرین وضعیت روابط ۲ کشور در حوزه های اقتصادی و پیشبرد 
طرح های اقتصادی مشترک به خصوص در حوزه انرژی و حمل 
و نقل و افزایش مبادلات تجاری رایزنی و گفت وگو خواهد شد. 
کنعانی اظهار کرد: همان طور که پیش از این نیز گفته ایم سند 
جامع همکاری راهبردی بین ایران و روسیه تنظیم و پاراف شده 
و امضای نهایی آن موکول به توافق ۲ کشور در تعیین سطحی 
است که این توافق را امضا کنند. وی همچنین در مورد اینکه 
آقای گروسی صحبت از برجام ۲ و مسائل این چنینی کرده است، 
افزود: از خود آقای گروسی بپرسید که منظورشان از این سخنان 
چه بوده است. ناصر کنعانی ابراز کرد: آنچه  مسلم است اینکه 
پاسخ به اقدام جنایتکارانه رژیم غاصب صهیونیستی در ترور 
شهید اسماعیل هنیه در تهران قطعی است و تردیدی در آن 
کید کرد: جنایتکاران از پیگرد و در واقع تنبیه  نیست. کنعانی تا
در امان نخواهند ماند. سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: 
جمهوری اسلامی ایران نشان داده است که فشارپذیر نیست 
کره  و گفت وگو نمی کند. این  و تحت فشار با هیچ کشوری مذا
کرات هسته ای اذعان کرد: برجام  دیپلمات ارشد ایرانی درباره مذا
موضوع مشخص و هدف مشخصی دارد و ارتباطی با هیچ موضوع 
دیگری ندارد. فضای دیپلماتیک برای ادامه گفت وگوها برای 
بازگشت مسئولانه و متعهدانه همه طرف های برجام به توافق باز 
است و این موضوع ارتباطی با موضوعات دیگر ندارد و چارچوب 

آن مشخص است.

آرمان ملی- حمید شجاعی: پس از تشکیل دولت چهاردهم 
مسعود پزشکیان یکی از مناصبی که بسیاری نسبت به آن 
حساسیت داشتند وزارت کشور بود و حامیان و همراهان 
رئیس جمهور معتقد بودند که جدای از هر رویکرد و نگاهی 
پزشکیان باید برای وزارت کشور که قلب تپنده دولت به حساب 
می آید چهره ای را معرفی کند که در قالب گفتمان دولت بگنجد. 
اتفاقا در این میان در کارگروه های مشخص شده و حتی شورای 
راهبری انتخاب وزرا نیز گزینه های مختلفی برای تصدی این 
پست مهم و حساس در نظر گرفته و به رئیس جمهور معرفی 
شد، اما در نهایت شاهد بودیم که در یک اتفاق جالب و در نوع 
خود عجیب، پزشکیان اسکندر مومنی، رئیس سابق پلیس 
راهور ناجا را به عنوان گزینه پیشنهادی به مجلس معرفی کرد و 
کثریت آرا بلیت حضور در کابینه را از نمایندگان  او نیز توانست با ا
دریافت کند. هر چند که انتقادات زیادی نسبت به انتخاب وی 
وجود داشت، اما پزشکیان دلیل انتخاب خود را رویکرد وفاقی 
در جهت استفاده از همه نیروهای متخصص و متعهد عنوان 
کرد. با این حال مومنی طی تقریبا ۲ ماه گذشته عملکرد چندان 
انتقادآمیزی نداشته و به نظر می رسد که بر پایه سیاست های 
کم بر دولت یعنی همان وفاق ملی پیش رفته است. اما  حا
برخی همچنان نگران انتصاب استاتداران در سراسر کشور 
هستند و منتظرند ببینند که وزیر کشور جدید چه کسانی و با 
چه رویکردی به استانداری استان های مختلف برخواهد گزید. 
هر چند که برخی انتقادات به مومنی به جهت سبقه نظامی 
وی بود که شاید بخواهد از چهره های نظامی در استانداری ها 
استفاده کند. اتفاقی که در دولت سیزدهم  شهید سیدابراهیم 
رئیسی با آن مواجه بودیم و احمد وحیدی در جایگاه یک چهره 
نظامی تمامی استانداران کشور را از عناصر نظامی انتخاب کرد. 
حال در دولت پزشکیان نیز با توجه به انتخاب سردار مومنی 
به عنوان چهره ای نظامی پرسش این بود که او چه نگاه و 
رویکردی را در انتخاب استانداران دنبال خواهد کرد. جالب 
اینکه انتخاب اولین چهره ها برای استانداری های کردستان 
کم را نشان  و کهگیلویه و بویر احمد در هیأت دولت رویکرد حا
داد و بر این اساس آرش زره لهونی از جوانان اهل تسنن به عنوان 
استاندار کردستان و یدا... رحمانی به عنوان استاندار کهگیلویه 
و بویراحمد انتخاب شدند تا مشخص شود که نه دولت و نه 
وزیر کشور قائل به نگاه دولت پیشین در انتخاب استانداران 
نیستند. هر چند که مهم نگاه دولت به برخی استان های 
کار بلد برای آنهاست.  مهم و انتخاب چهره های مجرب و 
استان هایی مانند تهران، قم، خراسان رضوی، فارس، اصفهان، 
آذربایجان شرقی، خوزستان و... که اتفاقا برخی گمانه زنی ها نیز 
از گزینه هایی احتمالی برای این استانداری ها مطرح می شود. 

   ساز و کار انتخاب استانداران 
پرسش همواره و در همه دولت ها مطرح بوده که استانداران 
با چه متر و معیاری از سوی وزیر کشور و دولت انتخاب و 
معرفی می شوند؟ آیا بر اساس نگاه جریانی و جناحی است یا بر 
منای سوابق کاری و حوزه تخصصی افراد در مسائل مدیریتی 
انتخاب صورت می گیرد. در این راستا چندی پیش  این 
اسکندر مومنی، وزیر کشور در روز معارفه استاندار کردستان 
در فرودگاه سنندج به این نکته اشاره کرده بود که: »برای 
انتصاب استانداران، کمیته ای متشکل از افراد با تجربه و خبره 

تشکیل شده است که براساس شاخص های تعیین شده و 
انطباق آن با این افراد به نتیجه می رسند. در این فرآیند پنج 
تا هفت نفر پیشنهاد و از میان افراد پیشنهاد شده یک نفر از 
سوی وزیرکشور تعیین و به هیات وزیران معرفی می شود.« 
به نظر می رسد سازوکار تعیین استانداران از همان شیوه 
تشکیل کمیته مشورتی در انتخاب وزیران الگو گرفته است. به 
عبارتی سازوکار تعیین شده به نوعی در راستای عمل به وعده 
انتخاباتی پزشکیان مبنی بر بهره مندی از نظرات کارشناسی 
در تعیین مناصب کلیدی است. چنانکه وزیر کشور هم گفته 
بود: » بین شاخص هایی که در نظر گرفته می شود به ویژه 
کارآمدی و  شاخص اختصاصی مهم ترین و اصلی ترین آن 
مردم داری است و در همه انتصاب ها این مهم مدنظر قرار 
می گیرد بنابراین تفاوتی ندارد افراد از چه قومیت و مذهب و 
جناح و تفکری باشند.« اما با حکم وزیر کشور کمیته انتصابات 
وزارت کشور با ریاست سردار ذوالفقاری تشکیل شده که در دوره 
رحمانی فضلی و در دولت های یازدهم و دوازدهم مسئولیت 
معاونت امنیتی وزارت کشور را برعهده داشت. بنا بر شنیده ها 
وی گزینه سردار مومنی برای معاونت سیاسی وزارت کشور نیز 
است و حتی تا مراحل صدور حکم نیز پیش رفته بود که گویا 
با مخالفت هایی از سوی نهاد ریاست جمهوری روبه رو شده 
و موضوع معاونت سیاسی وی منتفی شد و در نهایت سردار 
مومنی علی زینی وند از کارکنان خود وزارت کشور را به معاونت 
آنچه مسلم است پیشنهاد برای انتخاب  سیاسی برگزید. 
استانداران و فرمانداران به وزیر کشور و هیأت دولت از وظایف 
معاون سیاسی وزیر کشور است که باید دید زینی وند چه کسانی 

را و بر چه اساسی به وزیر و هیأت دولت معرفی خواهد کرد. 

    استانداران جدید 
وزارت کشور رفته رفته استانداران جدید خود را می شناسد 
و به نظر می رسد که طی چند هفته آینده تمامی 31 استان 
کشور با استانداران جدید به کار خود ادامه دهند. در همین 
راستا پس از آنکه استانداران کردستان و کهگیلویه و بویراحمد 
معرفی شدند طی روزهای گذشته چندی دیگر از چهره ها 

بر  گردیدند.  منصوب  مختلف  استان های  استانداری  به 
این اساس و با اعلام فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت و 
با تصویب اعضای هیات دولت »بهرام سرمست« به عنوان 
استاندار آذربایجان شرقی و حمید ملانوری به عنوان استاندار 
همدان منصوب شدند. سرمست پیش از این در کارنامه خود 
مسئولیت مدیرکل سیاسی وزارت کشور، استانداری قم، معاون 
منطقه آزادارس و ریاست اداره دانش آموختگان و مدیریت 
پژوهش و کارآفرینی دانشگاه پیام نور را در کارنامه داشته است. 
ملانوری نیز خدمت در مجموعه وزارت کشور را با بخشداری 
« آغاز کرد، پس از آن سال ها به عنوان شهردار »بهرمان«  »انار
فعالیت کرد و سپس به عنوان معاون استاندار و فرماندار ویژه 
رفسنجان انتخاب شد. وی سپس در شهرستان رفسنجان 
به عنوان مدیرکل سیاسی انتخابات و در تقسیمات کشوری به 
استانداری کرمان انتخاب شد. ملانوری همچنین سرپرستی 
معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی و معاونت هماهنگی امور 
اقتصادی و توسعه منابع استانداری کرمان را در سوابق خدمتی 
خود تجربه کرده است. وی از سال 13۹۷ تا پیش از انتصاب به 
عنوان استاندار خراسان جنوبی، مدیرکل سیاسی وزارت کشور 
بود. همچنین آنطور که در رسانه ها آمده گویا قرار است ۲ چهره 
نام آشنای دیگر یعنی حسینعلی امیری و هادی حق شناس 
نیز به عنوان استانداران فارس و گیلان معرفی شوند. هادی 
حق شناس در سال 13۹8 در دولت دوازدهم به عنوان استاندار 
گلستان منصوب شد؛ مدیرکلی بنادر و دریانوردی مازندران، 
خوزستان، گیلان، عضو هیات مدیره منطقه ویژه اقتصادی 
نماینده  گیلان،  استان  قایقرانی  هیأت  رئیس  بندرانزلی، 
بندرانزلی در دوره هفتم مجلس و مشاور مدیرعامل سازمان 
بنادر و دریانوردی از سوابق اجرایی وی است. همچنین 
حسینعلی امیری بدر دولت یازدهم حسن روحانی به عنوان 
معاون رئیس جمهور در امور مجلس فعالیت می کرد و سابقه 
قائم مقامی وزیر کشور، مشاور رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، مستشاری دیوانعالی کشور، عضویت در شورای نگهبان 
قانون اساسی، معاونت رئیس قوه قضائیه و نیز ریاست سازمان 

ک کشور را داراست.  ثبت اسناد و املا
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»آرمان ملی« انتصاب استانداران در دولت چهاردهم را بررسی می کند

گشتاستاندارانسابقتاچهرههاینامآشنا باز از
   ملانوری و سرمست؛ مسافر همدان و تبریز؛ حق شناس و امیری راهی گیلان و فارس

آرمان ملی _ مطهره شفیعی: رفع فیلترینگ یکی از موضوعاتی 
است که بخش بزرگی از جامعه انتظار داشته و دارند تا در دولت 
پزشکیان محقق شود. فیلتری که بازار فیلترشکن فروشان را 
رونق داد و سبب اعتراضات زیادی شد. موضوع فیلترینگ 
کید رئیس جمهور و  از آغاز تشکیل دولت چهاردهم، مورد تا
متولیان این حوزه قرار گرفته است به طوری که ستار هاشمی، 
وزیر ارتباطات در نخستین روز کاری اش در وزارت ارتباطات 
به سوالات خبرنگاران در مورد فیلترینگ پاسخ داد و گفت: 
سیاستگذاری محدودیت های اینترنت در وزارت ارتباطات 
اتفاق نمی افتد اما ما قطعا در جریان مطالبات مردم هستیم. 
وضعیت موجود به واسطه استفاده از فیلترشکن ها وضعیت 
قابل قبولی نیست و این روش قطعا باید بازطراحی شود. وزیر 
کید کرد  ارتباطات همچنین به تازگی درباره موضوع فیلترینگ تا
که محور این کار، شورای عالی فضای مجازی و مرکز ملی فضای 
مجازی است که در این رابطه سلسله جلساتی برگزار شده است 
و پیگیری ها ادامه دارد. با توجه به اظهارات هاشمی نتیجه 
می گیریم پزشکیان عزمی برای رفع فیلترینگ دارد. رئیس جمهور 
در نشست خبری خود وعده تحقق رفع فیلترینگ را داد اما 
تا به امروز نشانه ای از این امر  نیست و سبب برخی انتقادات 
شده است، مانند محمد مهاجری، فعال سیاسی اصولگرا که 
در کانال تلگرامی اش نوشت: »جناب آقای ستار هاشمی وزیر 
محترم ارتباطات؛ با سلام و احترام. بعد از آنکه رئیس جمهور در 
کنفرانس مطبوعاتی گفت وزیر ارتباطات مامور رفع فیلتر است، 
توییت زدید که: این موضوع در دستور کار دولت است! یعنی 
پاس دادید به دولت. همچنین در پاسخ به مخاطبان توییترتان 
نوشتید: موضوع فیلترینگ به شورای عالی فضای مجازی ارجاع 
شده. اما یک عضو آن شورا )آقای سعید عاملی( منکر چنین 
ارجاعی شد. یعنی بازهم پاس دادید. خب جناب وزیر! به این 
ترتیب معلوم شد وعده ای را که رئیس جمهور به مردم داده و 
خودتان هم تایید کرده اید مثل یک توپ قلقلی انداختید توی 
بازی پاس کاری.  تجربه چنین پاس کاری هایی از همین الان 
معلوم است. بنا به شنیده ها وزارتخانه شما هنوز توسط اخوی 
_قطع_ارتباطات دولت سیزدهم )آقای عیسی  گرامی #وزیر
گر با همین دست فرمان پیش بروید  ع پور( راهبری می شود. ا زار

و بانیان وضع موجود، آنجا را اداره کنند، وزارتخانه تان به همان 
سرنوشت تاسفباری تبدیل می شود که در دولت قبل شد. و این 
وسط مردم می مانند و وعده های هواشده آقای پزشکیان. به 
این ترتیب، مدال افتخار وزیر دوم قطع ارتباطات، تعلق خواهد 

گرفت به شما جناب آقای ستار هاشمی! «
   تحرکاتی برای رفع فیلتر 

برخی اما خبر از تحرکات دولت برای رفع این موضوع می دهند 
مانند نماینده مردم خرم آباد در مجلس شورای اسلامی که 
اظهارکرد: »طبق گزارش هایی که وزیر ارتباطات ارائه داده، 
شورای عالی فضای مجازی جلسات متعددی برای تجدیدنظر 
در فیلترینگ برگزار کرده است و امیدواریم به زودی شاهد رفع 
فیلترینگ باشیم.« رضا سپهوند در گفت وگو با خبرنگار شفقنا 
در خصوص ضرورت رفع فیلترینگ، بیان داشت: »موضوع 
فیلترینگ از ابتدا اقدام اشتباهی بود همان طور که برخورد ما 
که بستر  با ماهواره و ویدئو هم اشتباه بود و به نتیجه نرسید؛ چرا
اینترنت و پلتفرم های مختلف، فرصت هایی است که برای بشر 
ایجاد شده که باید برای حوزه اشتغال و اطلاع رسانی استفاده 
کنیم.« وی با اشاره به تبعات اجتماعی استفاده از فیلترشکن، 
گفت: »فیلترینگ« فرزندان ما را وارد فضاهایی کرده که هیچگاه 
وارد آن نشده بودند و فضای سایبری هم از لحاظ امنیتی آسیب 
کید بر اینکه معمولا از فیلترینگ کسانی سود  دیده است. وی با تا
می برند که خودشان طراح آن بودند، افزود: عده ای با اعمال 
فیلترینگ، به منافع ملی و کشور ضربه می زنند؛ بنابراین به نظر 
من زمان آن رسیده که فیلترینگ رفع شود؛ چرا که به اهداف 
خود نرسید و در عین حال مردم با استفاده از فیلترشکن، از 
این پلتفرم ها استفاده می کنند و در این میان فقط عده ای 
از فروش فیلترشکن سودهای کلان در حد ۵۰ همت می برند 
ج می شود. سپهوند با اشاره به جلسه  که از جیب ملت خار
شورای عالی فضای مجازی برای رفع فیلترینگ، بیان کرد: طبق 
گزارش هایی که وزیر ارتباطات ارائه داده، شورای عالی فضای 
مجازی، جلسات متعددی برای تجدیدنظر در فیلترینگ برگزار 
کرده است و این جلسات همچنان ادامه دارد؛ وقتی در مجلس 
کثریت نمایندگان، موافق رفع  با نمایندگان صحبت می کنیم ا

فیلترینگ هستند. 

   استفاده مسئولان از فیلترشکن؟
کرد، استفاده  که یک نماینده به آن اشاره  نکته جالبی 
مسئولان از فیلترشکن است. نماینده مجلس و نایب رئیس 
کمیسیون انرژی، در گفت وگویی، با اشاره به اینکه کشورهای 
همسایه  ما از جمله عراق فیلترینگ ندارد، تصریح کرد: مردم در 
ایام اربعین بدون هیچ دغدغه ای از پلتفرم ها استفاده می کردند 
و مشکلی نداشتند، در حال حاضر این امکان برای دولت میسر 
است و می تواند فیلترینگ را بردارد ضمن اینکه کنترل برخی 
سایت ها امکان پذیر است. محمد بهرامی سیف در پاسخ به 
اینکه گفته می شود رفع فیلترینگ در دست شورای عالی فضای 
مجازی است، گفت: در همه جای دنیا مرسوم است که در برخی 
مسائل کلان، شوراهایی تشکیل می شود و آن شورا تصمیم 
نهایی را می گیرد، اما در برخی موارد نیاز است که همه پرسی شود 
دولت و مجلس نمی تواند به تنهایی تصمیم بگیرد. وی اضافه 
کرد: فیلترینگ به این شکل نه تنها به مردم بلکه به دولت هم 

آسیب زده است لذا مخالف فیلترینگ هستم. 
   چشم ها به شورای عالی فضای مجازی

جلسه شورای عالی فضا مجازی دیروز نهم مهرماه با حضور 
دکتر مسعود پزشکیان رئیس جمهور برگزار  شد. این نخستین 
جلسه این شورای عالی در دولت چهاردهم است که در کمتر 
از 3 ماه از تشکیل دولت، برگزار  شد. سازمان صدا و سیما، وزیر 
ارتباطات، وزیر علوم، وزیر آموزش و پرورش و معاون علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور از جمله اعضای 
حقوقی این شورا به شمار می روند و سیدمحمد آقامیری 
دبیری این شورا را عهده دار است. همچنین حجت الاسلام 
سید  جلیلی،  رسول   ، تقی پور رضا  عاملی،  سیدسعیدرضا 
عزت ا... انتظامی و محمدحسین انتظاری نیز از اعضای 
حقیقی این شورا هستند. به نظر می رسد با توجه به مواضع 
دولت چهاردهم و اظهارات اخیر وزیر ارتباطات در حوزه 
فیلترینگ، این موضوع در دستور کار اعضای شورای عالی 
فضای مجازی قرار بگیرد اما اینکه این موضوع صرفا در یک 
جلسه رسیدگی شود و یا اینکه انتظار داشته باشیم اخبار 
مشخصی از حوزه فیلترینگ از جلسه بیرون خواهد آمد، 

مشخص نیست.

جلسات شورای عالی فضای مجازی برای رفع فیلترینگ

سود 50  همتی فروش فیلترشکن
      همه موافق رفع فیلترند اما رفع نمی شود!

؟ چرا تخریب رئیس جمهور
ادامه از صفحه اول

کــه هنــوز ۲ روز از  در چنیــن شــرایطی 
شــهادت ســید مقاومت نمی گذرد بسیاری 
باز هم به جای تدبیر و عقلانیت احساســی 
و هیجانــی خواســتار حملــه مســتقیم بــه 
اســرائیل و پاســخ نظامــی شــده اند. جالــب 
اینکــه برخی چهره هــا به همین هــم کفایت 
نکرده اند و دولت را نیز به جهت عدم اتخاذ 
موضــع در خصــوص حمله متهــم و تخطئه 
کرده انــد. چنانکــه ابوالفضــل ظهره ونــد، 
عضــو کمیســیون امنیــت ملــی مجلــس در 
گــر جلیلــی  اظهــارات تعجب آمیــز گفــت: »ا
رئیس جمهــور بــود، اســرائیل جــرأت ایــن 
اقدامــات را نداشــت.« تحلیلــی بــه غایــت 
ســطحی کــه از یــک نماینــده مجلــس کــه 
ســابقه دیپلماتیــک و ســفارت هــم دارد و 
خود را تحلیلگر می داند بعید اســت. چرا که 
صهیونیســت ها برنامه های خــود را دارند و 
نگاهــی بــه رئیس جمهــور مســتقر در ایــران 
ندارند که پزشکیان باشد یا جلیلی. از اتفاق 
آنهــا روی کارآمــدن جلیلــی را بیشــتر خوش 
داشتند. با این حال چرا که این نکته را همه 
می داننــد کــه سیاســت های کلــی و دســتور 
بــه جنگ و صلــح از اختیــارات مقــام معظم 
رهبری است و رئیس جمهور و سایر مقامات 
اصلا اختیــاری در این حــوزه ندارنــد. لذا نه 
پزشکیان یا جلیلی بلکه هر کس دیگری هم 
رئیس جمهور بود همین سیاست و رویه در 
پیش گرفته می شد. به نظر می رسد با وجود 
اینکه پزشــکیان همــواره بر وحــدت و اتحاد 
کید دارد اما عــده ای همچنان پیام وفاق  تا
ملی رئیس جمهور را نگرفته اند و قربه الی ا... 
به تخریب رئیس جمهور و دولت می پردازند. 
مساله این است که سیاست ایران در پاسخ 
را بایــد از مســاله دولــت جــدا کــرد و دولت را 
مقصر جلوه نداد چون در این مســاله صرفا 
بایــد منتظــر سیاســت و تصمیم نظــام بود. 
جالــب اینکه علــی مطهــری، نماینــده ادوار 
مجلــس در اظهارنظــری عجیــب در شــبکه 
ایکس نوشــته اســت: »تعلل ایران در پاسخ 
بــه تــرور شــهید اســماعیل هنیــه در تهــران 
در حالی کــه دنیــا منتظــر پاســخ ایــران بود، 
باعث شــد رژیــم صهیونیســتی جــرأت پیدا 
کند که سیدحســن نصــرا... را هم تــرور کند. 
ما فریب آمریکا را خوردیم که پی در پی پیام 
فرســتاد کــه نزنیــد هفتــه دیگــر آتش بــس را 
برقرار می کنیم.« جالب اینکــه این توئیت با 
کنش امیرحسین ثابتی، نماینده تهران در  وا
مجلس، روبه رو شــد که در شبکه اجتماعی 
ایکس نوشت: »ضمن تشکر از موضع خوب 
آقای مطهری، از ایشان می خواهم تا دقیقا 
اعلام کنند چه کســی فریب آمریکا را خورد و 
با ســرپیچی از دســتور رهبر معظم انقلاب و 
متوقف کردن عملیات انتقام شــهید هنیه، 
باعــث تــرور سیدحســن نصــرا... شــد؟ چــرا 
تاوان ســاده لوحی عده ای خــاص را باید 8۰ 
میلیــون ایرانــی و جبهــه مقاومــت بدهد؟« 
اینکــه عــده ای بــه هــر دلیلــی می خواهنــد 
رئیس جمهــور را تخریــب کننــد اساســا نــه 
اخلاقــی اســت و نــه انســانی چــرا کــه موضع 
گر آنها دلشان  نظام کاملا مشخص اســت و ا
مواجهه دیگــری با این مســاله را می خواهد 
نباید دولت را تخریب کنند که جرا بر مبنای 

خواسته آنها موضع گیری نمی کند. 

   پاسخ فرزند پزشکیان به ثابتی 
البتــه اظهارنظــر ثابتــی بی پاســخ نمانــد 
و یوســف پزشــکیان، فرزنــد رئیس جمهــور 
کنــش بــه توییــت  در پاســخ بــه آنهــا در وا
امیرحسین ثابتی نماینده تهران در مجلس 
ح ادعــای »ســرپیچی« از دســتور  کــه بــا طــر
رهبری انقلاب برای »توقــف عملیات انتقام 
شــهید هنیه«، مدعی اســت این امر »باعث 
تــرور سیدحســن نصــرا...« شــده، نوشــت: 
»سیاست های کلی نظام و امور جنگ و صلح 
با ولی فقیه است و پزشکیان دلبسته رهبری 
اســت و هرگــز از دســتورات فرمانــده کل قــوا 
کید  ســرپیچی نمی کند.« وی همچنین با تا
بــر اینکــه »القــای ســرپیچی رئیس جمهــور 
ادامــه علمیــات اسرائیلی هاســت«، تصریح 
کرد: »به عنوان یک شهروند از دستگاه های 
اظهــارات  ریشــه  دارم  انتظــار  نظارتــی 

 وفاق ستیز را جست وجو کنند.«

کوتاه
تدابیرى بیش از 

»ابراز نگرانی« لازم است 
جبهــه  مولاوردی عضــو  شــهیندخت 
ایــران در شــبکه اجتماعــی  اصلاحــات 
ایکس نوشــت: با شــهادت ســید مقاومت 
و یارانــش و تــداوم و گســترش سیاســتِ 
اشغال، نسل کشی، قتل عام و ترور از غزه به 
لبنان، رژیم صهیونیستی به وضوح رویای 
کشاندن کل منطقه و سراسر جهان  به تله 
جنگ را در ســر می پروراند. حیات و بقای 
این رژیــم و سرنوشــت سیاســی نتانیاهو با 
جنگ گره خورده است. برای مهار این »بی 
نظمــی نویــن« و توقــف تهدیــدات دائمی 
علیــه صلــح و امنیــت بین المللــی، جهــانِ 
امروز به تدابیــری بیش از »ابــراز نگرانی« و 
»شرمسارســازی« نیاز دارد تــا جنگجویان 

کام بمانند.  عالم نا


